
PROTOKÓŁ

posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych, Komisji Rewizyjnej, Komisji Zagospodarowania 

Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa z dnia 28 stycznia 2011 r.

1. Obrady  otworzył  Przewodniczący  Rady,  w  których  uczestniczyli 

wszyscy członkowie Komisji – lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu.

2. Porządek obrad rozszerzono o kolejny punkt, który przyjął brzmienie:

„Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  woli  realizacji 

programu  pod  nazwą:  „Indywidualizacja  procesu  nauczania  i  wychowania 

uczniów klas I-III  szkół  podstawowych z terenu Gminy Czernica”  w latach 

2011 – 2012”

Innych uwag do porządku obrad nie wniesiono.

Zmieniony  porządek  obrad  został  przyjęty  jednogłośnie i stanowi zał. nr 2 do

 protokołu.

3. Komisje zaopiniowały projekt budżetu Gminy Czernica na 2011 rok.

Na wstępie głos zabrała radna Maria Marcinów-Maciejczyk, która zaznaczyła, 

że bardzo ważną sprawą jest infrastruktura. Remonty dróg, budowa oświetlenia 

jest priorytetem dla mieszkańców gminy – zawsze ten temat podejmowany jest 

na zebraniach wiejskich. Poinformowała, że ostatnio na drodze gminnej osoba 

złamała sobie rękę.

Wysunęła  wniosek,  aby  w  budżecie  gminy   na  rok  bieżący   i  w  latach 

następnych zwiększyć środki na infrastrukturę (remonty dróg i oświetlenie ulic).

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.

Wójt  Gminy  stwierdził,  że  w  ostatnim  okresie,  każdego  roku  gmina 

przeznaczała na remonty dróg ponad 2 mln. zł. Jest pewna granica zadłużenia 

gminy, której nie można przekroczyć.

W trakcie dyskusji radna Katarzyna Moroz  zaproponowała, aby doinformować 

nowych  mieszkańców   Chrząstawy  i  Gminy  w  sprawie  uiszczania  opłat  na 

spółki wodne.



Sekretarz Gminy wyjaśnił, że na stronie internetowej Urzędu Gminy, w zakładce 

spółki wodne są wszystkie informacje na ten temat.

            Pani Skarbnik przedstawiła autopoprawki Wójta Gminy do projektu 

budżetu  Gminy  Czernica  na  2011  r.   Zaległości  z  2010  r.  wynoszą  ogółem 

1.777.800 zł. W związku z tym, konieczne jest ujęcie w budżecie dodatkowych 

środków  na  zapłacenie  konkretnych  faktur  i  zwiększenie  wydatków  w  n/w 

działach i rozdziałach:

- w dz. 010, rozdz. 01009 -  104.000 zł na spółki wodne,

- dz. 600, rozdz.60004   -  140.000 zł na transport publiczny,

- w dz. 600, rozdz. 60016 -  977.800 zł na drogi gminne,

- w dz. 700, rozdz. 70005 – 42.000 zł na zapłacenie ZGK Czernica za wykonane 

usługi (sprzątanie),

- w dz. 750, rozdz. 75023  -  42.600 zł  na administrację publiczną (projekt dot. 

telekomunikacji w U. Gm.),

- w dz. 750, rozdz. 75095  -  6.000 zł na Fundusz sołecki,

- w dz. 801, rozdz. 80101 – 190.000 zł na budowę jadalni w SP w Kamieńcu i 

zakup pieca  c. o. dla SP w Dobrzykowicach,

- w dz. 801, rozdz. 80104 – 124.000 zł na przedszkola niepubliczne,

- w dz. 801, rozdz. 80113 – 26.000 zł na dowożenie uczniów do szkół,

- w dz. 852, rozdz. 85295  -  30.900 zł  na dokończenie projektu w GOPS,

- w dz. 921, rozdz. 92109 – 69.500 zł -  na remont w świetlicach,

-  w  dz.  926,  rozdz.   92601  –  25.000  zł  na  dokończenie  budowy  boiska  w 

Chrząstawie Wlk..

Występuje  również  konieczność  zaplanowania  nowych  środków  lub  ich 

urealnienia na zadania inwestycyjne:

– dodatkowo potrzebna jest kwota 350.000 zł na przebudowę tzw. „hopki” 

w Dobrzykowicach (kosztorys opiewa na większą kwotę),

– dodatkowo należy dodać 150.000 zł jako udział w budowie wysypiska w 

Gaci,

– przeznaczyć 250.000 zł jako udział w budowie zbiornika wody czystej w 



Nadolicach Wlk. oraz w budowie odcinka sieci kanalizacyjnej w Kamieńcu Wr.

– przeznaczyć  50.000  zł  jako  wkład  własny  w  projekt  systemowy 

realizowany przez szkoły podstawowe, kl. I-III w latach 2011-2012,

– zaplanować 140.000 zł  jako udział  gminy w małej  odnowie wsi  na 2 

zadania: budowę boiska w Chrząstawie Wlk. oraz budowę szatni na boisku w 

Wojnowicach. Są to projekty do kwoty 70.000 zł i każdy dofinansowany w 50% 

przez Urząd Marszałkowski.

Ponadto zaproponowano:

– podwyższyć wysokość subwencji oświatowej o kwotę 500.000 zł,

– podwyższyć kwotę dotacji na budowę infrastruktury teleinformatycznej 

w Urzędzie Gminy  o 30.500 zł,

– pomniejszyć wydatki na oddziały przedszkolne o kwotę 200.000 zł,

– pomniejszyć  wydatki  na  budowę  kanalizacji  w  Nadolicach  Wlk.  do 

kwoty 4.122.700 zł.

W trakcie dalszej dyskusji, na prośbę radnej A. Andrusyn, p. Aleksander Ziobro 

przedstawił  stopień  zaawansowania  prac  w  Gimnazjum  w  Czernicy. 

Poinformował  m.in.,  że  wykonano  fundamenty  do  powiększenia  klatki 

schodowej,  całe  przyziemie  szkoły,  fosę,  zabezpieczono  szczeliny  między 

płytami.

Następnie  Komisje  podjęły  temat  przeznaczenia  środków na  stowarzyszenia. 

Wysunięto  dwa  wnioski.  Radna  Maria  Marcinów-Maciejczyk  stwierdziła,  że 

projekty się powielają, np. zajęcia teatralne, plastyczne, wyjazdy itp. W związku 

z  tym zaproponowała,  aby na  stowarzyszenia  przeznaczyć  kwotę  225.000 zł 

(185.000 zł + 30.000 zł + 10.000 zł).

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  5  członków  Komisji,  przeciw  –  7,  3 

wstrzymało się od głosu.

Drugi  wniosek  przedstawiła  Przewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Finansów. 

Komisja zaproponowała na ten cel kwotę 265.000 zł (220.000 zł + 30.000 zł + 

15.000 zł).

Za przyjęciem wniosku głosowało 8 radnych, przeciw – 2, 5 wstrzymało się od 



głosu.

Radna Katarzyna Moroz zasugerowała, by radca prawny wyjaśnił, czy radny, 

który należy do stowarzyszenia ( jest prezesem, członkiem zarządu, skarbnikiem 

lub zwykłym członkiem ), pracuje w jednostce organizacyjnej gminy, może brać 

udział  w  głosowaniu  przy  uchwalaniu  budżetu  Gminy  na  kolejny  rok.  Czy 

występuje konflikt prawny – przewodniczący rady – prezes stowarzyszenia.

Wójt Gminy poinformował, że do komisji konkursowej przydzielającej środki 

na poszczególne stowarzyszenia mogą wejść również doradcy, bez prawa głosu. 

Wskazał,  że  doradcami  mogą  być  Przewodniczący  Komisji  -  Budżetu  i 

Finansów oraz Oświaty i  Spraw Społecznych. Radna Anna Andrusyn i radna 

Maria Marcinów-Maciejczyk wyraziły zgodę.

p.  A.  Ziobro  stwierdził,  że  zachodzi  pilna  potrzeba  kontynuowania 

muzykoterapii dla dzieci niepełnosprawnych.

Po wyjaśnieniach prawnych w tym temacie, radna K. Moroz wysunęła wniosek, 

aby wyodrębnić z 30.000 zł – 10.000 zł i przeznaczyć na muzykoterapię.

Za przyjęciem wniosku głosowało 13 radnych, przeciw – 1, 1 – wstrzymał się 

od głosu.

Komisje  postanowiły  kontynuować  dalszą  dyskusję  nad  projektem  budżetu 

Gminy na 2011 rok  dnia 10 lutego br. na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady.

4.      Zaopiniowano  projekt  uchwały  w  sprawie  Gminnego  Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Narkomanii na 2011 

rok.

Powyższy  projekt  uchwały  opiniowała  Komisja  Budżetu  i  Finansów  –  nie 

wysunęła  uwag  do  treści  uchwały.  Natomiast  zawnioskowała,  aby  na 

profilaktykę przeznaczyć 185.000 zł ( zabrać 21.000 zł).

Wniosek Komisji Budżetu poparli wszyscy radni.

5.  Komisje  zapoznały  się  z  koncepcją  studium  uwarunkowań  i  kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Czernica.

Dane  w powyższej sprawie przedstawił projektant studium p. Marek Woźniak. 

Poinformował,  że  studium  jest  realizowane  i  może  być  wyłożone  do 



publicznego wglądu. W związku z uchyleniami przez Wojewodę miejscowych 

planów  zagospodarowania przestrzennego z powodu niezgodności ze studium 

proponuje utworzenia nowej koncepcji studium, o pewnym stopniu ogólności. 

W związku z powyższym wydłuży się o pół roku wykonanie studium.

Komisja  Zagospodarowania  Przestrzennego...  Rady  zaopiniowała  powyższą 

propozycję pozytywnie.

Propozycję p. M. Woźnego poparł również Wójt Gminy – nic się nie stanie, gdy 

nowe  studium  zostanie  uchwalone  na  jesieni;  będzie  czas,  aby  nowa  Rada 

dobrze zapoznała się z nim, wniosła swe uwagi.

Komisje  jednogłośnie poparły wniosek, aby studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania  przestrzennego  Gminy  Czernica  sporządzić  według  nowej 

koncepcji.

Ponadto,  poproszono  o  wykonanie  dla  radnych   mapy  Gminy  Czernica  z 

zaznaczonymi drogami gminnymi, powiatowymi i wojewódzkimi.

6. Komisje zaopiniowały projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli realizacji 

programu  pod  nazwą:  „Indywidualizacja   procesu  nauczania  i  wychowania 

uczniów klas I – III szkół podstawowych z terenu Gminy Czernica” w latach 

2011 – 2012.

Powyższy projekt przedstawił i omówił p. A. Ziobro. Poinformował, że podjęcie 

takiej  uchwały jest  wymogiem formalnym do podpisania  umowy na dotację. 

Środki  na  realizację  programu   w  2011  r.  zostały  przyznane  w  wysokości 

148.934,60 zł;  w 2012 r. w wysokości  44.500 zł.

Celem  programu  jest  niwelowanie  u  dzieci  wad  rozwojowych,  zwiększenie 

zajęć dodatkowych.

Na początku marca odbędzie się otwarcie projektu, na które zaprosił wszystkich 

radnych.

Projekt  uchwały  pozytywnie  zaopiniowała  Komisja  Oświaty  i  Spraw 

Społecznych.

Po  zapoznaniu  się  z  danymi,  Komisje  Rady  jednogłośnie  pozytywnie 

zaopiniowały projekt  uchwały w sprawie wyrażenia woli  realizacji  programu 



pod nazwą: „Indywidualizacja  procesu nauczania i wychowania uczniów klas I 

– III szkół podstawowych z terenu Gminy Czernica” w latach 2011 – 2012.

7. W sprawach różnych podjęto następujące tematy.

1/ negatywnie ustosunkowano się do pisma w sprawie zainstalowania na terenie 

Gminy  Czernica  sieci  szkieletowej  internetu  szerokopasmowego  z  powodu 

nieznanych kosztów utrzymania sieci i innych szczegółów;

2/ radna Anna Jezierska wysunęła wniosek, by przeprowadzić na terenie Gminy 

kampanię ( wykonać ogłoszenia w sołectwach i na stronie internetowej Urzędu ) 

na temat rozliczeń PIT.  Gmina zyska dochody, gdy mieszkańcy Gminy będą 

rozliczać PIT stosownie do swego miejsca zamieszkania;

3/ zwrócono się z prośbą, aby przygotować dane za rok 2009 i 2010 odnośnie 

przystąpień Gminy Czernica do konkursów o fundusze unijne na infrastrukturę. 

Jakie dotacje Gmina otrzymała i na jaką kwotę, a które projekty odrzucono i z 

jakiego powodu;

4/  radna  Elżbieta  Szymańska  zaproponowała,  by  porządek  i  terminy  zebrań 

wiejskich umieszczać w BIP-e Urzędu Gminy;

5/ wysunięto wniosek w sprawie przygotowania  wytypowanych w ubiegłym 

roku  przez  sołtysów  trzech  ulic  w  każdym  sołectwie  przeznaczonych  do 

remontu i oświetlenia;

6/ Sekretarz Gminy wyjaśnił sprawę cieku przy ul. Brzozowej w Chrząstawie 

Wlk.  Stwierdził, że w ubiegłym roku udrożnienie  cieku nie zostało zakończone 

z powodu zimy i za prace te wykonawca nie dostał wynagrodzenia. Udrożnienie 

będzie kontynuowane  na wiosnę  bieżącego roku. 

                 Na tym Przewodniczący Rady zamknął obrady Komisji.

                                                                       Protokołowała

                                                                     Barbara Listwan


